
PROTOKÓŁ NR XVII/2007 
z sesji Rady Miejskiej w Nowym mieście nad Pilicą 

z dnia 7 grudnia 2007 roku 
 

Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu 7 grudnia 

2007 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i gminy w Nowym Mieście nad 

Pilicą i trwała od godz. 10
00

 do godz. 15
00

. 

 

Obradom sesji przewodniczył p. Zbigniew Kacprzyk – Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk otwierając sesję Rady 

stwierdził na podstawie listy obecności /załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ 

prawomocność obrad. Na sali obecnych było 12 radnych na ustawowy skład 

liczbowy 15. 

 

W sesji udział wzięli: 
1. Burmistrz Miasta i Gminy   p. Barbara Gąsiorowska 

2. Sekretarz Miasta i Gminy   p. Zygmunt Bigos 

3. Skarbnik Miasta i Gminy   p. Ewa Bator 

4. Senator RP      p. Stanisław Karczewski 

5. Dzielnicowy Posterunku Policji  aspirant Wojciech Orzeszek 

6. Radny Powiatu Grójeckiego   p. Krzysztof Fiks 

7. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu miasta i gminy Nowe 

Miasto nad Pilicą wg załączonej listy obecności /załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu/ 

8. Mieszkańcy miasta i gminy Nowe Miasto nad Pilicą 
 

PKT 1 
Na sekretarza obrad radny p. Lech Staniszewski zgłosił kandydaturę radnego p. 

Ryszarda Leweckiego, który wyraził zgodę. W głosowaniu za 13 na stan 

obecnych 13 radnych radny p. Ryszard lewecki został sekretarzem obrad sesji 

Rady Miejskiej. 

 

PKT 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poinformował, że każdy 

z radnych dostał proponowany porządek obrad sesji i zapytał czy są uwagi lub 

wnioski do proponowanego porządku obrad.  

Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska zgłosiła wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie upoważnienia do 

wynajęcia nieruchomości. Poinformowała, że uchwał ta konieczna jest do 

wynajęcia lokalu który znajduje się w Urzędzie dla Telekomunikacji. 



Innych wniosków nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania nad w/w 

wnioskiem. W głosowaniu za – 13 na stan obecnych 13 radnych wniosek został 

przyjęty. Przystąpiono do głosowania nad proponowanym porządkiem obrad 

sesji Rady. W głosowaniu za – 14 na stan obecnych 14 radnych porządek obrad 

sesji został przyjęty w następującym brzmieniu: 

1. Wybór sekretarza obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienie Przewodniczących Stałych Komisji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy za okres 

międzysesyjny. 

6. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie miasta i gminy na 2007 rok; 

b) określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2008 rok; 

c) zwolnień w podatku od środków transportowych na 2008 

rok; 

d) ustalenia stawek oraz zwolnień w podatku od 

nieruchomości na 2008 rok; 

e) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2008 rok; 

f) obniżenia ceny skupu drewna do celów wymiaru podatku 

leśnego na 2008 rok; 

g) opłaty od posiadania psów; 

h) określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

odbierania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości oraz w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych; 

i) ustalenia miejsc i zasad funkcjonowania targowisk 

miejskich; 

j) ustalenia inkasenta i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

od opłat targowych na 2008 rok; 

k) regulaminu określającego zasady wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 

gminę Nowe Miasto nad Pilicą; 
l) określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach 

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki 

zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania; 

m) przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Nowe Miasto nad Pilicą oraz 



miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obejmującego teren miasta Nowe Miasto nad Pilicą; 
n) powiadomienia Sekretarza Miasta i Gminy Nowe Miasto 

nad Pilicą o obowiązku przedłożenia oświadczenia 

lustracyjnego; 

o) upoważnienia do wynajęcia nieruchomości; 

8. Interpelacje i zapytania. 

9. Wolne wnioski. 

 

PKT 3 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poinformował, że 

protokół z sesji wyłożony był do wglądu w Biurze Rady. Zapytał czy są uwagi i 

zastrzeżenia do protokołu z poprzedniej sesji. Uwag i zastrzeżeń nie zgłoszono, 

przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. W 

głosowaniu za – 14 na stan obecnych 14 radnych protokół z sesji został przyjęty. 

 

PKT 4 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej Rady Miejskiej p. Król 

Ignacy poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym odbyła jedno 

posiedzenie w dniu 20 listopada 2007 roku na którym zajmowała się 
następującymi sprawami: 

1. Zapoznanie się z projektem budżetu na 2008 rok. 

2. Zapoznanie się i wypracowanie wniosków w sprawie stawek podatków na 

2008 rok. 

3. Sprawy bieżące kierowane do Komisji. 

Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator poinformowała radnych, że dochody 

budżetu na 2008 rok wynosić będą 14 407 124 zł natomiast wydatki będą 
wynosiły 17 062 771 zł. Zakłada się deficyt budżetu w wysokości 2 655 047 zł. 

Zakładany deficyt budżetu związany jest z zaplanowanymi do realizacji w 2008 

roku inwestycjami. Zostanie on sfinansowany między innymi: 

• pożyczką zaciągniętą w Wojewódzki, Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Warszawie na dofinansowanie przedsięwzięcia 

„Przebudowa i rozbudowa oczyszczalni ścieków w Nowym Mieście nad 

Pilicą – etap II”, 

• kredytem zaciągniętym w banku komercyjnym na dofinansowanie 

zadania „ Modernizacja drogi gminnej Nowe Miasto – Świdrygały” – 

500 000 zł, 

• nadwyżką z lat ubiegłych i wolnymi środkami – 1 555 647 zł. 

Poinformowała o planowanych spłatach rat pożyczek w 2008 roku. Powiedziała, 

że prognozowane dochody bieżące budżetu miasta i gminy kształtują się w 

wysokości 14 325 124 zł, natomiast majątkowe w wysokości 82 000 zł. 

Planowane dochody bieżące w przeważającej części opierają się na dochodach 

własnych budżetu. Planowane dochody zwiększono o wskaźnik wzrostu 



górnych granic stawek w podatkach i opłatach lokalnych. Prognozuje się 
również uzyskanie dochodów w wysokości 70 000 zł z tytułu utrzymania 

środków na rachunku budżetu gminy oraz z tytułu lokowania czasowo wolnych 

środków pieniężnych. Utworzona została rezerwa ogólna na nieprzewidziane 

wydatki w kwocie 120 000 zł oraz rezerwa celowa w kwocie 10 000 zł na 

zadania z zakresu zarządzania kryzysowego. Radni zostali zapoznani z 

propozycją Pani Burmistrz odnośnie zadań inwestycyjnych. 

Członkowie Komisji zostali zapoznani z propozycjami Burmistrza Miasta i 

Gminy p. Barbary Gąsiorowskiej dotyczącymi stawkami podatków od 

nieruchomości, podatku rolnego i leśnego oraz podatków od środków 

transportowych. Burmistrz poinformowała, że stawki zostały podwyższone o 

wskaźnik inflacji tj. 2,2%. Podatek rolny został obniżony do kwoty 30 zł za q a 

stawka przedstawiona przez GUS to 58,29 zł za q. Członkowie komisji 

przychylili się do propozycji Burmistrza Miasta i Gminy p. Barbary 

Gąsiorowskiej. Proponowane stawki podatków stanowią załącznik do protokołu 

Komisji. 

Odnośnie stawek podatku od środków transportowych Komisja wypracowała 

następujący wniosek: 

• Komisja wnioskowała o podniesienie stawek podatku od środków 

transportowych o wskaźnik inflacji 2,2% bez podziału na samochody 

wyprodukowane przed 1994 rokiem i po 1994 roku, zachowując podział 

na posiadanie katalizatorów oraz zmniejszenie podziału z 6 na 3 grupy. 

Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator poinformowała, że Rada może 

uchwalić opłatę za posiadanie psów. Do tej pory było to w formie podatku. 

Komisja wnioskowała o utrzymanie opłat za posiadanie psów w kwocie 20 zł 

za psa. 

Kierownik Zakładu Usług Komunalnych p. Zdzisław Misztal oraz Księgowa 

ZUK p. Małgorzata Bzinkowska poinformowali o projekcie uchwały w sprawie 

określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania i 

unieszkodliwiania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych. Poinformowali, że jest to 

uchwała która będzie dyscyplinowała osoby które nie podpisały umowy na 

odbiór śmieci i na te osoby będą nakładane kary. Poinformowali również o tym 

że trzeba koniecznie segregować odpady już w swojej posesji ponieważ od 1 

stycznia opłaty które są odprowadzane do Marszałka zostaną podwyższone z 15 

na 75 zł za odpady nie segregowane. W związku z podwyższeniem opłat ZUK 

będzie ponosił straty. Jeżeli mieszkańcy będą segregować odpady to będą 
ponosić niższe koszty za wywóz nieczystości a jeżeli takiej wstępnej segregacji 

nie będzie to opłaty za wywóz śmieci wzrosną. Członkowie Komisji byli 

przeciwni jakiejkolwiek podwyżce natomiast postawiono wniosek aby ZUK 

porozwoził mieszkańcom worki na segregację odpadów i ludzie będą 
segregować. 



Członkowie Komisji zapoznali się z projektami uchwał, które zostały 

przygotowane na dzień posiedzenia Komisji które to zaopiniowali pozytywnie. 

 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej p. Teresa Dudek 
poinformowała, że w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno 

posiedzenie w dniu 21 listopada 2007 roku. Tematy posiedzenia były takie same 

jak Komisji Gospodarczo – Budżetowej więc nie będzie powielała swojego 

przedmówcy, odczytała tylko wniosek Komisji w sprawie podatków od środków 

transportowych który miał następujące brzmienie: 

Odnośnie stawek podatku od środków transportowych Komisja wypracowała 

następujący wniosek: Komisja wnioskowała o podniesienie stawek podatku od 

środków transportowych o wskaźnik inflacji 2,2% bez podziału na samochody 

wyprodukowane przed 1994 rokiem i po 1994 roku, zachowując podział na 

posiadanie katalizatorów oraz o zachowanie dotychczasowego podziału na 6 

grup. 

 

Przewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej Rady Miejskiej p. Lech 
Staniszewski poinformował, że Komisja w okresie międzysesyjnym odbyła 

jedno posiedzenie w dniu 22 listopada 2007 roku na którym obecni byli: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy   p. Barbara Gąsiorowska 

2. Skarbnik Miasta i Gminy   p. Ewa Bator 

3. Kierownik ZUK     p. Zdzisław Misztal 

4. Kierownik Posterunku Policji   mł. aspirant Janusz Dobrosz 

Przyjęto następujący porządek posiedzenia: 

1. Zapoznanie się z projektem budżetu na 2008 rok. 

2. Zapoznanie się i wypracowanie wniosków w sprawie stawek podatków na 

2008 rok. 

3. Sprawy bieżące kierowane do Komisji. 

Przewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej p. Lech Staniszewski powitał 

wszystkich obecnych i na wstępie złożył życzenia imieninowe w imieniu całej 

Komisji i swoim Kierownikowi Posterunku Policji mł. aspirantowi Januszowi 

Dobroszowi. Poprosił o zabranie głosu Kierownika Posterunku, który w swoim 

wystąpieniu zwrócił uwagę na miejsca które wymagają zabezpieczenia. Uwagi 

były na prośbę Towarzystwa Nowego Miasta oraz na prośbę kierownictwa 

Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Nowym Mieście nad Pilicą.  
Członkowie Komisji po wysłuchaniu kierownika Posterunku Policji wystąpili z 

następującymi wnioskami: 

• Komisja wystąpiła z wnioskiem o wystosowanie pisma do Prezesa 

GS – u w sprawie zabezpieczenia wyjazdu z parkingu 

zlokalizowanym przy Groszku, chodzi o uniemożliwienie wyjazdu 

z parkingu przez pasy. 

• Wniosek o zabezpieczenie wejścia na stadion miejski od strony 

Pobiednej i od strony osiedla przy ul. Ogrodowej . 



• Wniosek o montaż lampy na budynku Ośrodka Szkolno – 

Wychowawczego w Nowym Mieście, która to umożliwi 

oświetlenie ul. Krótkiej i części Pl. O. Honorata Koźmińskiego co z 

kolei zapobiegnie dewastacji budynku szkoły. 

• Wniosek o wystąpienie z pismami do poszczególnych zarządców 

dróg w sprawie oznakowania pionowego - dwustronnego przejść 
dla pieszych oraz o zrobienie wysepek spowalniających na drogach 

od strony Warszawy, Tomaszowa i Rawy Mazowieckiej przy 

wjeździe do Nowego Miasta (w powyższej sprawie kontakt z 

Kierownikiem Policji). 

Następnie Skarbnik poinformowała radnych jak wygląda projekt budżetu, ale to 

już mówili przedmówcy więc on nie będzie powtarzał tego samego. 

Radni zostali zapoznani z propozycją Pani Burmistrz odnośnie zadań 
inwestycyjnych. 

• Komisja po wysłuchaniu w/w propozycji zaproponowała zrobienie 

harmonogramu remontu – budowy dróg powiatowych na całą kadencję 
Rady. Wtedy nie będzie żadnych kuluarowych rozmów, że ta droga jest 

bardziej przydatna to ją zrobimy a droga gdzie nie np. dużego ruchu to nie 

będziemy jej robić. Trzeba się spotkać w komisjach po to aby mieć obraz 

sytuacji jak wyglądają drogi powiatowe i co już na niektórych odcinkach 

zostało zrobione. Spotkanie takie będzie miało na celu to, żeby nie zostały 

zmarnowane środki, które zostały już wydane np. na podbudowę drogi w 

Gostomi. Ta droga niedługo się rozjeździ. Droga powiatowa która 

prowadzi przez Łęgonice jest więcej uczęszczana niż droga w Bielinach 

jest tam większy ruch a sama droga jest w tragicznym stanie i chodzi tu 

głównie o bezpieczeństwo, bo gdy jadą dwa samochody to mają trudności 

z wyminięciem. Wszystkie budowy dróg są ważne ale trzeba zrobić jakąś 
analogiczną segregację. 
Odnośnie stawek podatku od środków transportowych Komisja 

wypracowała następujący wniosek: Komisja wnioskowała o podniesienie 

stawek podatku od środków transportowych o wskaźnik inflacji 2,2% bez 

podziału na samochody wyprodukowane przed 1994 rokiem i po 1994 

roku, zachowując podział na posiadanie katalizatorów oraz o zachowanie 

dotychczasowego podziału na 6 grup. 

Komisja wnioskowała o utrzymanie opłat za posiadanie psów w kwocie 20 zł 

za psa. 

Kierownik Zakładu Usług Komunalnych p. Zdzisław Misztal poinformował o 

projekcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w 

zakresie odbierania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości oraz w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych. 

Poinformował, że jest to uchwała która będzie dyscyplinowała osoby które nie 

podpisały umowy na odbiór śmieci i na te osoby będą nakładane kary. 

Poinformowali również o tym że trzeba koniecznie segregować odpady już w 



swojej posesji ponieważ od 1 stycznia opłaty które są odprowadzane do 

Marszałka zostaną podwyższone z 15 na 75 zł za odpady nie segregowane. W 

związku z podwyższeniem opłat ZUK będzie ponosił straty. Jeżeli mieszkańcy 

będą segregować odpady to będą ponosić niższe koszty za wywóz nieczystości a 

jeżeli takiej wstępnej segregacji nie będzie to opłaty za wywóz śmieci wzrosną. 
Członkowie Komisji byli przeciwni jakiejkolwiek podwyżce. Członkowie 

Komisji zapoznali się z projektami uchwał, które zostały przygotowane na dzień 
posiedzenia Komisji które to zaopiniowali pozytywnie. 

Odnośnie budowy dróg Komisja stwierdziła, że zasadnym byłby remont drogi 

przez Łęgonice bo jest tam duży ruch i jest to jak najbardziej zasadne. Taka 

sama sprawa jest również z drogą w Gostomi, poniesione zostały już pewne 

nakłady została zrobiona podsypka i co się dzieje dalej, dalej jest tak, że ta droga 

zostanie niedługo rozjeżdżona.  

Radny powiatowy p Krzysztof Fiks prosił o głos mówiąc, że jeżeli chodzi o 

budowę dróg powiatowych to jeździ Komisja z Powiatu i to ona ma rozeznanie 

które drogi wymagają remontów i budowy i od nich wypływa decyzja które 

drogi będą w pierwszej kolejności robione i chciałby powiedziedzieć p. 

Staniszewskiemu że Gmina nie może zrobić dla Powiatu wieloletniego 

harmonogramu budowy dróg, bo Komisja przyjeżdża i stwierdza, że droga od 

Żdżar do Domaniewic jest tak wybita że wymaga natychmiastowego remontu. 

Jeżeli chodzi o drogę w Gostomi w kierunku Tomczyk to również jest ujęta w 

programie wieloletnim i na tą drogę będą pozyskane środki i będzie 

remontowana wraz z Traktem Królewskim. Jeszcze w kwestii dróg o głos 

poprosił dzielnicowy aspirant Wojciech Orzeszek stwierdzając, że po 

rozmowach z sołtysami należałoby zwrócić uwagę na wygląd dróg tj jak one 

wyglądają po remontach. Są tu wszyscy sołtysi i widzą że drogi na które poszły 

ogromne nakłady finansowe nie są szanowane. Mało tego drogi są zaorywane i 

jeżeli wniosek z Urzędu wpłynął by do Policji a jest to § 100 Kodeksu 

wykroczeń który mówi o zaorywaniu drogi. Przecież ktoś użyczył swojego 

terenu na pobocza i te pobocza są coraz to mniejsze. Droga na Bełek jest 

również zarośnięta i zaorywana tak samo jest z drogą na Godzimierz i w 

Gostomi. On rozumie że są potrzeby ale są również i obowiązki. Uważa że jest 

od tego Sołtys, że powinien przyjść do Burmistrz i powiedzieć, że droga jest 

przyorywana, bo ona pewnie tego nie wie. Na ulicy Góra jest tak samo z nie 

wycinanymi krzakami które zarastają drogę. Przewodniczący udzielił głosu p. 

Wejgt który zapytał co z remontem dróg lokalnych bo słyszy o remontach dróg 

gminnych, powiatowych a nic się nie mówi o remontach dróg osiedlowych które 

też wymagają remontów. Drogi na osiedlu są bardzo w złym stanie a głównie 

chodzi o zrobienie parkingów. Przewodniczący Rady poinformował p. Wejgta, 

że obradują Komisje Rady tematyczne i prosi aby składać wnioski do Komisji i 

one będą rozpatrywane. 

 
 



PKT 5 
Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska odnośnie dróg powiedziała, 

że wie jak wyglądają nasze drogi bo nie byłaby dobrym Burmistrzem gdyby nie 

wiedziała jak te drogi wyglądają i prawdą jest że my mieszkańcy nie dbamy już 
o to co jest zrobione ale to powinien każdy mieszkaniec zastanowić się nad 

swoim postępowaniem. Następnie przedstawiła sprawozdanie za okres 

międzysesyjny tj. od dnia 09 listopada 2007r. do 07 grudnia 2007r. 

1. Zakończono I etap przebudowy i rozbudowy oczyszczalni ścieków  

      w Nowym Mieście nad Pilicą. Koszt całkowity przedsięwzięcia – 

926.356,84zł. Na powyższe zadanie uzyskaliśmy pożyczkę w 

wysokości 600.000,00zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. Po podpisaniu 

umowy w celu uruchomienia przyznanej pożyczki zostały złożone 

dokumenty dotyczące zaangażowania środków własnych i faktury za 

roboty budowlane. 

2. Ze względu na sprzeciwy mieszkańców wsi Żdżarki został przesunięty 

termin do 07.12.2007r. zakończenia robót przy budowie przejść 
przeciskiem poprzecznym pod drogą wojewódzką nr 728. 

3. W dniu 11 listopada 2007r. odbyła się uroczystość patriotyczno – 

religijna upamiętniająca Narodowe Święto Niepodległości. Program 

uroczystości: Msza Święta w intencji ojczyzny w Kościele 

Parafialnym w Nowym Mieście n.P. Po Mszy Świętej przed 

pomnikiem na Placu Kościuszki po przemówieniu Burmistrza 

delegacje złożyły kwiaty. 

4. W dniu 23 listopada 2007 roku podpisano umowę na dzierżawę i 

administrowanie placów targowych stanowiących własność gminy 

oraz punktu skupu zwierząt z Firmą „METAL – MOST” ul. 

Warszawska 42, 26-420 Nowe Miasto n.P. Roczna kwota brutto z 

dzierżawy, która musi wpłynąć na konto Urzędu wynosi 34.160,00zł. 

5. W dniu 3 grudnia 2007r. spotkałam się z przedstawicielem 

Mazowieckiego Zakładu Gazowniczego Oddział Radom w sprawie 

uzyskania informacji o możliwości gazyfikacji gminy Nowe Miasto 

nad Pilicą. 
6. W dniu 3 grudnia 2007r. spotkałam się z przedstawicielem 

Telekomunikacji Polskiej S.A. w sprawie wynajęcia Telekomunikacji 

Polskiej lokalu o pow. 63,35m
2
 w budynku Urzędu Miasta i Gminy. 

Dotychczasowa umowa była zawarta na okres 1997 – 2007. Część 
pomieszczeń Telekomunikacja zwróciła Urzędowi Miasta i Gminy. Na 

zawarcie umowy na dzierżawę potrzebna jest zgoda Rady Miejskiej. 

7. W dniu 4 grudnia 2007r. wpłynęło pismo Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych Oddział Mazowiecki 

zawiadamiające, że zostały przyznane dla Gminy środki finansowe z 

przeznaczeniem na realizację pilotażowego programu „UCZEŃ NA 



WSI” – pomoc w zdobyciu wykształcenia przez osoby 

niepełnosprawne zamieszkujące gminy wiejskie oraz gminy miejsko – 

wiejskie. Przyznano kwotę 246.278zł za którą zostanie zakupiony 

BUS do przewozu dzieci. 

8. W dniu 4 grudnia 2007r. odbyła się rozprawa w Sądzie Rejonowym w 

Grójcu. Pozwany: Urząd Miasta i Gminy w Nowym Mieście nad 

Pilicą. Wnioskodawca: Maria i Jan Baliccy – wniosek o zasądzenie 

odszkodowania i  zadośćuczynienie w kwocie 35.000zł za zmianę 
planu zagospodarowania przestrzennego, zajmując tym samym w 

nowym planie części działki P. Balickich pod ulicę celu publicznego.  

      Następny termin sprawy został wyznaczony na styczeń 2008r. 

9. Zweryfikowano podania o stypendium i przydzielono stypendium 

osobom których dochód na członka rodziny nie przekraczał 210zł na 

okres 4 miesięcy od 1 września 2007r. do 31 grudnia 2007r. 

• 24 decyzje – kwota świadczeń 78zł/m-c x 4 m-ce co stanowi 

7.488zł 

• 48 decyzje – kwota świadczeń 62zł/m-c x 4 m-ce co stanowi 

11.904zł 

Razem wydano 72 decyzje na łączną kwotę 19.393,-zł. 

Pozostałe wnioski: 125 decyzji odmownych do czasu pozyskania 

środków na ten cel. Łączna kwota wynikająca ze zweryfikowanych 

wniosków potrzebna na zabezpieczenie wypłat dla wszystkich na 

okres 10 m-cy to kwota 104.110zł. 

10. Zakończono montaż telewizji przemysłowej w Publicznym 

Gimnazjum i Publicznej Szkole Podstawowej Nowe Miasto n.P. i 

dokonano odbioru prac  

 w dniu 30 listopada 2007r.  

 Całkowity koszt to 21.098,80zł (10.735zł PSP + 10.357,80zł PGim.). 

11. W dniu 6 grudnia 2007r. w ramach organizacji Mikołajek wystąpił 

zespół artystów z Lublina z widowiskiem muzycznym dla dzieci pt. 

”Zabawa ze Św. Mikołajem i Śnieżynkami” wzbogacony konkursami 

z nagrodami i rozdawaniem cukierków oraz rozświetlenie choinki. 

 Koszt występów 2.800,-zł i słodyczy 600,-zł zostanie pokryty z 

funduszu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. 

 
 

PKT 6 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk złożył w imieniu 

Rady, Pani Burmistrz, Swoim i całego społeczeństwa serdeczne gratulacje 

Senatorowi RP p. Stanisławowi Karczewskiemu z okazji wygranych wyborów 

do Senatu RP i osiągnięcia tak znaczącego wyniku głosowania. Złożył na ręce 



Senatora kwiaty i wyraził chęć współpracy ze strony Samorządu oraz prosił o 

współpracę ze strony p. Senatora.  

Senator RP p. Stanisław Karczewski serdecznie podziękował za słowa uznania i 

za gratulacje tym samym obiecując ze swej strony dalszą współpracę i pomoc 

dla całego społeczeństwa Nowego Miasta i okolic. Poinformował, że w Senacie 

jest w dwóch Komisjach tj. w Komisji Zdrowia i jest przewodniczącym 

Senackiej Komisji Zdrowia oraz w Komisji ds. Kontaktu z Emigracją i z 

Polakami za Granicą. Ta Komisja jest jak najbardziej związana ze sprawami 

lokalnymi i regionalnymi. Musi się przyznać, że nigdy dotąd nie interesował się 
takimi sprawami ale pomyślał że promocją naszego regionu , całego regionu 

mogą być również kontakty z Polakami na emigracji. Dużo Polaków przyjeżdża 

do Polski i kontaktuje się z Senatorami więc uważa że jego obecność w Komisji 

jest jak najbardziej potrzebna. 

Poinformował, że trochę zmieniła się jego rola bo w tej chwili jest w opozycji 

do ekipy rządzącej ale jest dobrej myśli, że nie względy polityczne będą 
odgrywały rolę tylko dobro i praca dla społeczeństwa. W Senacie temperatura 

polityczna jest zawsze mniejsza. Czasami skuteczność polityków którzy są w 

opozycji jest większa niż tych który są w koalicji. Zadeklarował się że cały czas 

będzie wspierał i monitorował budowę miasteczka bo bardzo mu na tym zależy. 

Jest umówiony z p. Dyrektor Odorowicz na rozmowę, która jest zaangażowana 

w projekt miasteczka natomiast bardzo ważnym elementem jest sprawa 

własności terenu po lotnisku i z tą sprawą są problemy. I jest to wspólne zadanie 

żeby tę trudność i ten problem pokonać. Korzystając z okazji że jest przy głosie 

poprosił P. Burmistrz o rozmowę z p. Marszałkiem Struzikiem w sprawie 

przekazania środków dla naszego Szpitala tj. 500 000 ,00 zł, które były 

wcześniej zagwarantowane. Odnośnie ochrony środowiska to uważa że p. 

burmistrz zrobiła bardzo dobre posunięcie w sprawie segregacji odpadów 

dlatego, że będzie to korzystne i dla mieszkańca bo mniej zapłaci za odbiór 

nieczystości i dla środowiska bo posegregowane odpady trafią do odpowiedniej 

przeróbki. Poinformował, że teraz dosyć często przebywa w okolicach Przytyka 

i tam segregacja odpadów wypadła bardzo dobrze i nie ma śmieci w 

okolicznych laskach czy rowach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu dzielnicowemu aspirantowi 

Wojciechowi Orzeszkowi. Dzielnicowy przypomniał wszystkim o akcji tzw. 

„Niebieski tydzień”. Prosił aby sołtysi powiadomili mieszkańców a w 

szczególności kobiety. Prosił o kontakt wytłumaczył, że jeżeli jest jakiś problem 

w rodzinie to jest to sprawa wszczynana z Urzędu więc nie potrzebni są 
świadkowie. Zwrócił się również do sołtysów z prośbą by zainteresowali się czy 

coś złego dzieje się na ich terenie i prosi o informacje dlatego że nieraz jest tak 

że ofiara boi się cokolwiek powiedzieć. Przypomniał o obowiązku zawieszenia 

na posesjach numerów porządkowych. 

 

 



PKT 7a 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta i gminy na 2007 rok. 

Pytań do przedstawionego projektu uchwały nie stwierdzono, przystąpiono do 

głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 15 na stan 

obecnych 15 radnych uchwalono uchwałę Nr XVII/102/2007 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7b 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2008 rok. Pytań nie 

zgłoszono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W 

głosowaniu za 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 1, uchwalono uchwałę Nr 

XVII/103/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu. 

 

PKT 7c 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały w sprawie zwolnień w podatku od środków transportowych na 2008 

rok. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem 

uchwały. W głosowaniu za – 15 na stan obecnych 15 radnych uchwalono 

uchwałę Nr XVII/104/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7d 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały w sprawie ustalenia stawek oraz zwolnień w podatku od nieruchomości 

na 2008 rok. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w 

projektem uchwały. W głosowaniu za – 15, na stan obecnych 15 radnych 

uchwalono uchwałę Nr XVII/105/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

PKT 7e 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie obniżenia 

ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2008 rok Pytań nie 

stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W 

głosowaniu za – 15 na stan obecnych 15 radnych uchwalono uchwałę Nr 

XVII/106/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

 

PKT 7f 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny 

skupu drewna do celów wymiaru podatku leśnego na 2008 rok. Pytań nie 



stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W 

głosowaniu za – 15 na stan obecnych 15 radnych uchwalono uchwałę Nr 

XVII/107/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

PKT 7g 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania 

psów. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem 

uchwały. W głosowaniu za 15 na stan obecnych 15 radnych uchwalono uchwałę 
Nr XVII/108/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 9 

do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7h 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 

górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania i unieszkodliwiania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono 

do głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za 15 na stan 

obecnych 15 radnych uchwalono uchwałę Nr XVII/109/2007 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7i 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 

miejsc i zasad funkcjonowania targowisk miejskich. Pytań nie stwierdzono, 

przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 

13, przeciw – 0, wstrzymało się 1 na stan obecnych 14 radnych uchwalono 

uchwałę Nr XVII/110/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7j 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 

inkasenta i wysokości wynagrodzenia za inkaso od opłat targowych na 2008 rok. 

Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem 

uchwały. W głosowaniu za – 13, przeciw – 0, wstrzymał się - 1 na stan 

obecnych 14 radnych uchwalono uchwałę Nr XVII/111/2007 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7k 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały w sprawie regulaminu określającego zasady wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez gminę Nowe Miasto nad Pilicą. 
Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem 



uchwały. W głosowaniu za 14 na stan obecnych 14 radnych uchwalono uchwałę 
Nr XVII/112/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 13 

do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7l 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odczytał projekt 

uchwały w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach 

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz 

warunków i sposobu ich przyznawania. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do 

głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 14 na stan 

obecnych 14 radnych uchwalono uchwałę Nr XVII/113/2007 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7m 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Nowe Miasto nad Pilicą oraz 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego teren 

miasta Nowe Miasto nad Pilicą. Burmistrz wyjaśniła, że jest to zmiana planu na 

wniosek PISF jest odpowiednie porozumienie w którym to PISF zobowiązuje 

się pokryć koszty zmiany planu zagospodarowania przestrzennego. Przystąpiono 

do głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 14 na stan 

obecnych 14 radnych uchwalono uchwałę Nr XVII/114/2007 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7n 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały w sprawie powiadomienia Sekretarza Miasta i Gminy Nowe Miasto 

nad Pilicą o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego. Pytań nie 

stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W 

głosowaniu za – 14 na stan obecnych 14 radnych uchwalono uchwałę Nr 

XVII/115/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 16 do 

niniejszego protokołu. 

 

PKT 7o 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały w sprawie upoważnienia do wynajęcia nieruchomości. Pytań nie 

stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W 

głosowaniu za 14 na stan obecnych 14 radnych uchwalono uchwałę  
Nr XVII/116/2007 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 17 

do niniejszego protokołu. 

 



PKT 8 
Interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 

 

PKT 9 
Sołtys p. Wąsik Stefania podziękowała radnemu powiatowemu p. Witoldowi 

Wójcikowi za pomoc w ustawieniu znaków drogowych. 

O głos poprosił p. Marek Świerczyński Naczelnik OSP w Nowym Mieście nad 

Pilicą przedstawiając sprawę zapowiadanych zwolnień dwóch strażaków którzy 

pracowali na ½ etatu . Poinformował, że straż nowomiejska prowadzi 

całodobowe dyżury, ponieważ jesteśmy w Krajowym Systemie Ratowniczo – 

Gaśniczym. Likwidacja tych etatów zmniejszy bezpieczeństwo naszych 

mieszkańców, w związku z tym że nie będą pełnione dyżury nocne. Jesteśmy 

najdalej położoną jednostką OSP od Powiatu i takie posunięcie może stwarzać 
duże zagrożenie, dlatego też zwraca się do Rady i do p. Burmistrz o 

przemyślenie tej decyzji. W tej chwili są pełne trzy etaty kierowców i dwóch 

kierowców na ½ etatu. Prosi o zastanowienie się jeszcze raz nad decyzją, bo 

nawet system wczesnego alarmowania może nie przynieść oczekiwanego 

efektu. Jednostka OSP Nowe Miasto jest jedną z najlepiej wyposażonych 

jednostek w powiecie i szkoda by było gdyby nie była w pełni wykorzystana. 

Pan Jacek Chrobok powiedział, że od 17 lat jest utrzymywana straż i dyżury 

całodobowe a teraz okazuje się że Gminy nie stać na utrzymanie to jest coś nie 

tak. Przykrym jest fakt, że chce się zlikwidować etaty zamiast jeszcze dołożyć 
bo taka jest potrzeba. Wszyscy wiedzą że jeżeli jest pożar to nawet jedna minuta 

to jest bardzo dużo. Dlaczego dla innych jednostek w gminie są pieniądze a dla 

Nowego Miasta nie ma. Druga sprawa to taka że urząd nie chce zapłacić 
kierowcom godzin nadliczbowych i przykro jest że się z nimi nie rozmawia 

tylko robi się cięcia. Burmistrz Miasta i Gminy powiedziała, że budżet Gminy 

jest taki jaki jest i wszyscy mają jakieś potrzeby. Szpitalowi trzeba umorzyć 
podatki bo to też funkcjonowanie szpitala to bezpieczeństwo. Kierowcy byli u 

niej aby Urząd wypłacił za nadgodziny. Jest to bardzo duża kwota bo jak 

wyliczali z Sekretarzem to jest około 100 tys. zł. Więc żeby utrzymać OSP na 

dotychczasowych zasadach to niestety trzeba zmniejszyć etaty. Nikt pracy nie 

straci bo ci którzy mają po ½ etatu mają zatrudnienie na pełnych etatach w 

innych jednostkach. Zostaje trzech kierowców bo oni nigdzie nie pracują tylko 

w naszej jednostce. Z tego co się dowiadywała w okolicznych Gminach nigdzie 

nie ma zatrudnionych tylu kierowców co u nas. Proponowała podwyżki 

kierowcom po 175 zł netto to usłyszała, że takie podwyżki są za małe. Więc 

jako gospodarz Gminy musi szukać oszczędności i dlatego podjęła taką decyzję. 
Prosi by nie doszukiwać się w tym żadnych podtekstów bo ona jest daleka od 

jakichkolwiek posunięć politycznych jak niektórzy twierdzą. OSP Nowe Miasto 

jak sama nazwa wskazuje jest jednostką Ochotniczej Straży Pożarnej a nie 

zawodowej. Prosiła o wsparcie finansowe Państwową Straż Pożarną i usłyszała, 

że nie dostanie nawet złotówki bo nie ma pieniędzy. Więc na taką decyzję 



złożyło się wiele elementów.  Radny Powiatu Grójeckiego p. Witold Wójcik 

zwrócił się do Komendanta OSP p. Chroboka, żeby rozróżnił Ochotniczą Straż 
od Zawodowej. Osobiście uważa, że w naszej gminie bardzo dużo środków 

przeznaczane jest na funkcjonowanie OSP i chwała naszym władzą za takie 

podejście do sprawy, ale też trzeba zauważyć że potrzeb jest dużo i nie na 

wszystko starcza środków. Takie służby jak straż, policja, lekarze i inni to są 
służby dla ludności a nie dla polityki, więc teraz p. Chrobok niech się nie 

dopatruje posunięć politycznych. Jak jeździł przed wyborami to się nie 

dopatrywał polityki. P. Chrobok powiedział, że jeżeli jeździł to jeździł jako 

Chrobok a nie jako Strażak. Burmistrz Miasta i Gminy poprosiła o spokój bo to 

jest jej decyzja i jeżeli radni uważają, że mają być utrzymane etaty na poziomie 

dotychczasowym i znajdą środki na utrzymanie ona nie będzie miała nic 

przeciwko utrzymaniu etatów na dotychczasowym poziomie. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
Pan Wejgt zapytał o ilość wniosków przygotowanych pod fundusze unijne. 

Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska poinformowała, że 

przygotowane są wnioski na drogę Świdrygały, stadion przy ul. Ogrodowej, 

wodociąg Prosna – Żdżarki.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady p. Zbigniew 

Kacprzyk zamknął obrady sesji. 

 

Protokołowała        Przewodniczył 

 

Iwona Lepa 


